
Protokół Nr XXXVII/2009 
z sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z  dnia 30 listopada 2009 roku 
 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich zebranych na obradach sesji. 
Stwierdził iż w momencie rozpoczęcia sesji obecnych jest 14 radnych, co daje 
możliwość podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jacka Srokę.  
Głosowanie 
14 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Wniosków nie zgłoszono. 
Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacja o pracy Burmistrza. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Uchwały w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2010 rok: 

• od nieruchomości, 
• rolny, 
• od środków transportowych, 
• od posiadania psów, 
• opłata targowa 

6. Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok. 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2010 rok. 
8. Uchwała w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w roku 2010. 

9. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2010 rok. 
10. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za dostarczanie wody, odprowadzanie 

ścieków z urządzeń sieci komunalnej w gminie Sędziszów. 
11. Uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Czekaj. 
12. Uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zielonki. 
13. Uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Borszowice. 
14. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
15. Wolne wnioski i dyskusja. 
16. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 2 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 3 
Pan Burmistrz odczytał informację za okres od ostatniej sesji. 
Radny W. Tabor 



- w sprawozdaniu podaje Pan, że gmina przejmuje działki w Gniewięcinie, czyje to były 
działki. 
Pan Burmistrz 
- to jest uporządkowanie stanu prawnego tych gruntów, decyzja wsi jest potrzebna wtedy gdy 
byłaby to wspólnota gruntowa jak w Czekaju. 
Ad. 4 
Radny W. Tabor 
- poprosił o odziarnienie drogi za torami w kierunku starej Piły. Mieszkańcy mówią że to 
moja wina że nie zostało zrobione. 
- poprosił o wyrównanie w gliniankach nawiezionej ziemi i korzeni, 
- podziękował za udrożnienie przepustu. 
Radny J. Strzelec 
- proszę zamontowanie poręczy na moście w miejscowości Przełaj – Czepiec, 
- szkoły podają informacje społeczeństwa o szkodliwości azbestu, SP w Mstyczowie jest 
pokryta azbestem, kiedy będzie on wymieniony? Została sprzedana działka w Mstyczowie to 
można to zrobić z tych pieniędzy. 
Pan Z. Sobota 
- poprosił o utwardzenie drogi w Boleścicach w stronę Kamińskiego, 
- zgłosiłem do p. Chyla że nie świecą 2 lampy na Zapuście od strony Boleścic. 
Radny Z.Konieczny 
- na drodze piaskowej w Podsadku Górnym od Lipia  powstała duża wyrwa, proszę o 
wyrównanie szlaką, 
- wyrównać szlaką zjazd w Jeżowie w kierunku łąk klimontowskich. 
Radny J. Strzelec 
- jest grudzień nie ma pieniędzy ani na kamień ani na szlakę a wszyscy nadal zgłaszają. 
Radny S. Łazarski 
- widzę że zbliża się okres przedwyborczy, ciągle powtarzam aby awarie na oświetleniu 
zgłaszać do p. Chyla, mamy umowę i określony czas kiedy likwidować szkodę. 
Wiceprzewodniczący Z.Adamski 
- przypominam aby dowieźć szlakę na Sosnowiec, 
- zwrócić się do firm prowadzących prace na drogach aby utrzymywali ul. Polną w czystości. 
Pan Przewodniczący 
- wyrównać dziury po obu stronach ul. Polnej, 
- wytyczyć drogę na Sosnowcu w kierunku Sieńska, 
- chodnik w kierunku starego cmentarza zgłaszam to już kilkanaście lat, 
- czy kanalizacja deszczowa na Marianowskiej będzie razem z sanitarną? 
Odpowiedź w sprawie chodnika proszę na piśmie. 
Ad. 5 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła Uchwały w sprawie podatków i opłat na 2010 rok: 
1) podatek od nieruchomości 
Głosowanie 
14 głosów – za  
1 głos – wstrzymujący się              uchwała Nr XXXVII/339/2009 
2) podatek rolny -  w związku z tym że GUS podał cenę żyta 34,10zł  podatek rolny został 
    naturalnie zmniejszony w stosunku do 2009r o 9,75zł z 1ha i taką stawkę Burmistrz  
    proponuje, z tych względów uchylamy uchwałę nr XXIV/234/2008 w sprawie obniżenia  
    ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, 
głosowanie 
12 głosów – za  



2 głosy – wstrzymujące się             uchwała Nr XXXVII/340/2009 
3)  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym 
      Podatku, generalnie stawki są obniżone o 9%, 
Głosowanie 
15 głosów – za                                uchwała Nr XXXVII/341/2009 
4) opłata od posiadania psów – wzrost o 2zł tj. 36zł od jednego psa 
Głosowanie 
15 głosów – za                              uchwała Nr XXXVII/342/2009 
5) opłata targowa – stawki pozostają na poziomie 2009 roku, zmienia się tylko max stawka 
dzienna, 
Głosowanie 
15 głosów – za                               uchwała Nr XXXVII/343/2009 
Ad. 6 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy, poinformowała iż w 
przygotowanym projekcie uchwały budżetowej pominięto aktualizację załącznika o 
przychodach i wydatkach zakładu budżetowego w związku ze zwiększeniem dotacji 
przedmiotowej do zadania remont ulic i chodników na terenie miasta, poprawka została 
naniesiona. 
Radny J. Strzelec 
- chciałbym aby Pani Skarbnik wyjaśniła życiorys 40tys. zł z FOGR, były przeznaczone na 
zadanie, które nie zostało wykonane, znajdują się w drogach. 
Pani Skarbnik 
- omyłkowo kwota ta została wpisana w drogi publiczne a na szkoleniu powiedziano nam, że 
powinny być w innym rozdziale. 
Pan Burmistrz 
- był wniosek że jeśli uda się pozyskać to robimy  drogę Przełaj k/ Rylski, koszt tej drogi 
34tys. Z FOGR środki tak się pozyskuje że wybieramy najdłuższe odcinki z dróg gminnych i 
występujemy o dofinansowanie. Teoretycznie środki są do tych dróg ale po otrzymaniu są one 
we wspólnym koszyku i dawane tam gdzie są potrzebne. My wskazaliśmy Jeżów – Lipie, 
Marianów ale pieniądze są we wspólnej puli. 
Radny J. Strzelec 
- ja nikogo nie podejrzewam ale trzeba powiedzieć że tych pieniędzy już nie ma. Konieczna 
jest przebudowa drogi od cegielni Janinów, jest tam duży gospodarz p. Łysek, który nie może 
dojechać do pola, jeśli co roku robilibyśmy takie drogi to  coś byłoby zrobione. 
Pan Burmistrz 
- na drogi do pól to nie dajemy tylko 40tys. ale było 1mln. zł środki z FOGR to jest tylko 
cząstka jeśli uda się pozyskać. Ogółem na drogi dajemy ok. 6mln zł część jest z zewnątrz a le 
swoje też dajemy. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie 
Głosowanie 
13 głosów – za 
2 głosy – wstrzymujące się              uchwała Nr XXXVII/344/2009 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2010 rok. 
Radny S. Łazarski 
- na Komisji Budżetowej była wątpliwość co do kwoty przeznaczonej na realizację Programu. 



Pan Burmistrz 
- teoretycznie wydatki mogą być takie jak dochody, wszystkie wydatki realizujemy na 
minimum. 
Radny J. Strzelec 
- w projekcie budżetu na Program jest 145tys.zł w a na zadaniach w Programie 190tys. to już 
na wstępie brakuje 50tys. powinniśmy się temu przyjrzeć. 
- na wspólnym posiedzeniu Komisji przedstawił Pan wykaz dróg powiatowych do remontu na 
2010, ale mówił Pan również że w przetargu może wyjść drożej i z czegoś trzeba będzie 
rezygnować. 
Pan Burmistrz 
- jest to temat trudny, p. Kierownik wie że wszystkie zadania muszą być na minimum, główne 
wydatki są na badania przez lekarzy, wynagrodzenia 3 pracowników świetlicy 
socjoterapeutycznej, pkt psychologicznego. Jedynie na świetlicy można by zaoszczędzić ale 
ludzie już musieliby dostać wypowiedzenia, coraz więcej dzieci korzysta ze świetlicy. 
Jeśli chodzi o drogi powiatowe to nie dajemy więcej niż proponowane 500tys.zł Powiat 
odpowiadając na wnioski sołectw odpowiada że jak gmina da pieniądze to powiat będzie 
robił. Wszystko zależy jak wyjdzie przetarg. 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie 
Głosowanie 
11 głosów – za 
1 głos – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się                 uchwała nr XXXVII/345/2009 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 
2010 roku. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się                 uchwała Nr XXXVII/346/2009 
Ad. 9 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie Programu przeciwdziałania Narkomanii dla gminy Sędziszów 
na 2010 rok. 
Głosowanie  
13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się                 uchwała Nr XXXVII/347/2009 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzenia ścieków z urządzeń sieci komunalnej w gminie Sędziszów. 
Głosowanie 
14 głosów – za                                 uchwała Nr XXXVII/348/2009 
Ad. 11 
Pan Przewodnbiczący 
- przedstawił uchwałę w sprawie uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Czekaj 
Głosowanie 
14 głosów – za                                 uchwała Nr XXXVII/349/2009 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 



- przedstawił uchwałę w sprawie uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Zielonki 
Głosowanie 
14 głosów – za                            uchwała Nr XXXVII/350/2009 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił uchwałę w sprawie uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Borszowice 
Głosowanie 
15 głosów – za                           uchwała Nr XXXVII/351/2009 
Ad. 14 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na interpelacje dla radnych: 
W. Tabor – największe dziury postaramy się zasypać, czekamy na szlakę ze SPEC, 
                - rozeznamy co w gliniankach jest możliwe do zrobienia, 
                - wystąpimy do Powiatu o zakończenie prac przy przepuście. 
J. Strzelec – w sprawie poręczy wystąpimy do ZDP, 
                  Są badania że azbest azbest jeśli leży nie jest szkodliwy, tylko przy obróbce  
                  Szkodzi, w 2010r nie planujemy wymiany dachu. Koszt utrzymania 1 ucznia w  
                  Mstyczowie wynosi 13tys. Krzcięcice 11tys. a w Tarnawie 9tys. ekonomicznie  
                  przy aktualnym finansowaniu jest dużym obciążeniem, muszą nam pomagać,   
                  różne organizacje, sponsorzy. 
Z. Sobota – kamienia nie ma ale jeśli będzie szlaka dowieziemy i wyrównamy drogę, 
                - usterka na oświetleniu w Zapuście zostanie usunięta. 
Z. Konieczny – gdy będzie szlaka postaramy się dowieźć. 
J. Strzelec – nie ma już pieniędzy na kamień, to racja że nie ma sensu zgłaszać potrzeb. 
Z. Adamski – jak będzie szlaka to dowieziemy, 
                    - zwrócimy uwagę aby sprzątali ul. Polną 
A. Mysiara – ul. Piaskowa jest w zarządzie gminy, największe dziury postaramy się zasypać, 
                   - ustalenie pasa drogi przyjmiemy jako zadanie na 2010r, 
                   - ul. Marianowska na części będzie chodnik po dwóch stronach a reszta po jednej, 
                     Robimy kanalizację deszczową a sanitarną za kilka lat, żeby złapać  
                     Marianowską trzeba robić Rynek, Sportową, Partyzantów, mieliśmy ujęte  
                     wszystkie ulice ale po przyjrzeniu się faktycznym możliwością dofinansowania  
                     zostaliśmy zmuszeni do ograniczenia zakresu z RPO. 
                     Robimy ul. Leśną była to konieczność albo kapitalny remont bo jest zbyt mały  
                     przekrój rur a wszystko schodzi ze Skarpy. 
Ad. 15 
Pan Przewodniczący 
- odczytał informację Komisji Inwentaryzacyjnej w sprawie zaakceptowania przygotowanej 
karty i spisu nieruchomości przeznaczonej do komunalizacji z mocy prawa, położonej w 
Gniewięcinie Obr. 08 o pow. 0,4300ha. 
Rada pozytywnie zaopiniowała przedstawione kartę i spis. 
Radna B. Wójcik 
- proszę o informację kiedy będzie przeniesiony handel z ulic na nowe targowisko? 
- mieszkańcy ul. Majowej proszą o pojemnik na plastiki. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- dosypać piachu na drogę za mostem z naszej piaskowni i wyrównać. 
Radny Z. Sobota 
- mieszkańcy Boleścic proszą o ustawienie przystanku dla BUS-ów w okolicy p. Jawora, bo 
jedne się zatrzymują a inne nie. 
Sołtys N. Jawor 



- radni powiatowi siedzą cicho są mało aktywni a jeżdżą tamtędy i widzą jak jest, ja kopię 
rowy, wyrównuję. 
Radny J. Wiencek 
- mieszkańcy z ul. Rajskiej też proszą o pojemnik na plastiki. 
Radny Z. Gładki 
- wiele razy zgłaszałem sprawę drzew u Muchy przy murze byłego PGR, niech wreszcie zrobi 
porządek bo nie można przejechać. 
Radny J. Strzelec 
- kiedy będą Plany odnowy pozostałych sołectw, czy będzie jakaś kontynuacja? 
- co mam rozumieć przez pomoc organizacji społecznych dla szkół? 
Pan Burmistrz 
- w Krzcięcicach mieszkańcy dużo zrobili sami zebrali kilka tysięcy zł, w sprawozdaniu 
rocznym przedstawimy ile trzeba dokładać do szkół – na 2010r ok. 3 400 000zł, jako miasto 
powyżej 5tys. mieszkańców mamy o 38% mniej subwencji na dziecko. 
W 2010 roku będzie o 93 osoby mniej. 
Pan Burmistrz 
- praca nauczyciela jest odpowiedzialna i ciężka, jest to pełne poświęcenie, 
- Zielonki zostały zlikwidowane bo tam była tylko 14 dzieci, a np. w Mstyczowie jest 40 
uczniów, gdyby zamiast dowozić do Nr 2 dzieci poszły do Mstyczowa to koszt utrzymania 
jednego ucznia byłby o wiele niższy, kiedyś tam była szkoła ośmioklasowa . 
Radny S. Łazarski 
- czy o wiele zmniejszyło się zatrudnienie ? 
Pan Burmistrz 
- musiało się zmniejszyć, teraz żeby nauczyciele osiągnęli średnie płace w każdym stopniu 
awansu zawodowego będziemy musieli dopłacać, pomimo że daliśmy godziny 
ponadwymiarowe i dodatkowe zajęcia. 
- jeśli chodzi o odnowy wsi na dziś będziemy robić Borszowice i Zielonki z małych grantów a 
Czekaj ma przeniesione 15.000zł, których nie wykorzystali + fundusz sołecki i w tych 
środkach będą remontować. Następne miejscowości mogą przygotowywać plany odnowy. 
Będziemy robić Pawłowice, Mstyczów już ma, w Przełaju odnawiamy świetlicę. 
- Pana Muchę z Łowinii wezwiemy w sprawie wycinki drzew, 
- w sprawie dodatkowych pojemników na plastiki będziemy rozmawiać z p. Cieślakiem o ich  
  odbiór, 
- wszystkie prace na drogach zależą od tego ile mamy pieniędzy, 
- rozeznamy możliwość dosypania piasku na drodzę w Sosnowcu, 
- usytuowanie przystanku dla Bus – ów to nie taka prosta sprawa, trzeba wystąpić do Komisji 
organizacji ruchu, jest to na łuku drogi musimy rozeznać co można zrobić, 
Sołtys N. Jawor 
- wcześniej zatrzymywały się Busy ale powstał konflikt między przewoźnikami. 
Pan K. Chmaruk 
- piasek pobierają wszystkie firmy prowadzące roboty na naszym terenie, wezwiemy ich na 
rozmowę i jeśli nie załatwimy sprawy polubownie to zgłosimy na Policję, 
Pan Burmistrz 
- przeniesienie handlujących nastąpi gdy przygotujemy ostatecznie targowisko, na starym 
placu oprócz pożywki zostaje część przemysłówki. 
Radny J. Strzelec 
- teraz budujemy boiska na wsi a likwidujemy szkoły, o co w tym wszystkim chodzi? 
- sprawa opłat za śmieci, ludzie zgłaszają że w Kozłowie firma TAMAX pobiera niższe 
opłaty niż u nas. 
Pan Burmistrz 



- Wydział Rolnictwa rozezna jak się kształtują ceny za odpady w sąsiednich gminach, 
- we Mstyczowie zostało otwarte przedszkole, gdyby tak zachęcić aby było więcej dzieci to 
koszty się zmniejszą. 
Burmistrz poinformował że w dniu 15 grudnia w SCK odbędzie się debata o bezpieczeństwie. 
W związku z modernizacją oczyszczalni ścieków ZUK przeniesie swój sprzęt na bazę po 
byłym SKR w Sosnowcu. 
Pan K. Chmaruk 
- zostaliśmy wywołani do odpowiedzi jako radni powiatowi, zapytał kiedy Sołtys był na sesji 
Rady Powiatu. Na jakiej podstawie Pan twierdzi że nic nie robimy. Proponuję przyjechać na 
sesję i dopiero oceniać. 
Radny Z. Konieczny 
- zaproponował aby na sesję zaprosić Dyrektora ZDP p. Grada, 
- Wodzisław robi wodociąg od Klimontówka proszę im zwrócić uwagę bo niszczą drogę. 
Sołtys N. Jawor 
- Burmistrz był świadkiem jak mówiłem że w szkole w Boleścicach źle się dzieje to zostałem 
wezwany na dywanik. Po zmianie dyrektora boisko przy szkole od razu zostało zrobione a 
sprawa trwa 20 lat. 
Pan Burmistrz 
- proszę aby jak najmniej dyskutować na temat tego boiska, jest zrobiona a gmina nic nie 
dołożyła. Duża zasługa w ty jest Pani Muzoł. 
Ad. 16 
Pan Przewodniczący zamknął obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
 
                                                Na tym protokół zakończono 
 
Protokołował                                            Sekretarz                                     Przewodniczył 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    
 
 

 


